
Skoledistrikt Øst 
 

Referat af skolebestyrelsesmøde 
Mandag d. 17. april 2023 kl. 1830-2100, Nordstjernen 

 

Punkt  Indhold 
1. Her og nu Ledelse: 

 

Elevtalsudvikling: 
Det samlede elevtal på almenområdet pr. 1. april er 1230, 
hvilket er 4 elever færre end pr. 1. marts. På Nordstjernen er 
det aktuelle elevtal 567 (+5 i forhold til 5/9) og på Frydenstrand 
er det 663 
(+7 i forhold til 5/9).  
 
 
Økonomi 
Forbrugsprocenten for marts ligger samlet for distriktet på 

23,02. Der er lavet budgetopfølgning pr. 31. marts, og vi 

forventer at komme ud af 2023 med et resultat i balance – 

altså et ”nul”. Budgetopfølgningen er lavet med udgangspunkt i 

distriktets samlede økonomi. Vi har endnu ikke det fulde 

overblik over, hvordan det fordeler sig på de to nye skoler for 

perioden 1. august til 31. december. 

 
Skoleårets planlægning 
Processen med skoleårets planlægning er i fuld gang. Der 
afholdes i øjeblikket overleveringsmøder med børnehaverne 
omkring de nye skolestartere, og internt er vi der i processen, 
hvor klasselærerfunktionerne for kommende skoleår skal 
besættes. 
 
Dagsorden til BUU 
Dagsorden til BUU-mødet den 19. april kan findes her 
Dagsorden med bilag 
 
Personale: 
 
Bekymring omkring hvordan skolehverdagen skal blive ift. 
ressourcetildelingen i skoleåret 2023/2024 
 
Forældre: 
 
En bekymring for den positive effekt der skulle afstedkomme 
ved at etablere 10 nye skoler i første omgang ikke er skabt.  

https://www.frederikshavn.dk/umbraco/Surface/LocalEsdhPdfSurface/GetAgendaPdf?commId=B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget&date=B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget%2F19-04-2023%2015.00%20-%2018.00&fileName=B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget%2F19-04-2023%2015.00%20-%2018.00%2FDagsorden%20samlet%20-%20%C3%85ben.pdf


2. Elevtal Forventede elevtal for kommende skoleår, og evt. behov for 
klasseoptimering. Fortsat fra sidste møde 
 
Punktet blev drøftet.  
Det blev besluttet, at der klasseoptimeres.  
Distriktets principper for sammensætning af nye klasser følges.  
 

3. Valg Der er valg til de nye skolebestyrelser til sommer. Planlægning 
af valgproces. Søren udsender oversigt over datoer for 
processen som bilag. 
 
Forslag til proces og datoer blev fremlagt.  
Der var forslag om at lave en valgvideo, som kan distribueres 
på AULA og skolernes FB sider 
 

4. Meddelelsesbog Orientering og debat om de kommende (elektroniske) 
meddelelsesbøger. 
 
Punktet udsættes til et kommende møde 
 

5. Årsberetning Debat om indhold til formandens årsberetning. 
 
Emner som har været drøftet og som har optaget 
skolebestyrelsen i årets løb blev debatteret- hvilke ting skal 
nævnes i årsberetningen?  
Selve udformningen af årsberetningen blev ligeledes drøftet.  
Formanden laver et udkast. 
 

6. Skoleåret Skoleårets organisering:  
 
Fremlæggelse fra Tanja omkring evalueringen af 
lektionslængden på Nordstjerne skolen.  
Evalueringen blev debatteret ivrigt og efterfølgende kom 
bestyrelsen med den anbefaling at Nordstjerneskolen 
bibeholder de 60 minutters lektioner med to fokusuger. En 
vægtig grund var at der blandt eleverne var 100% for 60 
minutters lektioner. Valgdeltagelsen blandt personalet var 
relativ lav og her er der ikke en entydig tilkendegivelse af om 
man ønsker de 45 eller de 60 minutters lektioner. 
 
Søren fremlagde ressourcetallene som hver skoleafdeling 
afsætter til øvrige opgaver i skoleåret 2023/2024 
 
 
 

7. Næste møde Dato: 16. maj: Buhlsvej 

 Fraværstal 

 Den Mangfoldige Folkeskole 



 Meddelelsesbog 

Afbud fra Jan pga. ferie. 
 

8.  Evt.  

9.  Print og underskrift Senest 2055 
 

 


